
PROTOKÓŁ Nr XXV/2017
z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji
w dniu  9 maja 2017r

(w Sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego)
Początek obrad – godz. 9.10

W sesji uczestniczą: 

Rada w składzie: 

1) Borowski Jan  radny
2) Brańska Dorota  radna
3) Charyło Piotr  radny
4) Czajkowski Wiesław  radny
5) Dobiecki Paweł  radny
6) Dołęgiewicz Agnieszka I  Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  

w Zabłudowie
7) Fiedoruk Halina
8) Galicki Mirosław

 radna  
 radny

9) Kuna Mikołaj  radny
10) Lulewicz Cezary  radny
11) Regucki Adam  radny
12) Rogucki Maciej  Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
13) Rusiłowicz Krzysztof  radny
14) Teofilewicz Teresa  radna

Radny nieobecny: Mariusz Turczewski

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach: 

− Burmistrz – Adam Tomanek,

− Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

− Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

− Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk,

− Radca prawny – Ewa Stachowicz.

Zaproszeni goście:

− Goście honorowi: Państwo Barbara i Jan Leończuk,

− Proboszcz  Parafii  Prawosławnej  pw.  Zaśnięcia  Najświętszej  Marii  Panny  

w Zabłudowie – Mirosław Tomaszewski,

− Dyrektor Gimnazjum im. G. Chodkiewicza w Zabłudowie – Eugenia Grzyb,

− Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  im  F.  Karpińskiego  w  Zabłudowie  

– Ewa Kołosowska,

− Dyrektor Szkoły Podstawowoej w Dobrzyniówce - Barbara Trusiuk,



− Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Sybiraków w Rafałówce  

- Edyta szóstko - Łapińska

− Dyrektor Miejskiego Ośrodka Animacji Kultury – Cecylia Halicka,

− Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Zabłudowie

– Janina Turecka,

− Komendant Komisariatu Policji w Zabłudowie 

– Piotr Zdrodowski.

.

Sołtysi oraz  Przewodnicząca Samorządu Mieszkańców Zabłudowa

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej

w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący  Rady  dokonał  otwarcia  obrad  cytując  formułę:  „Otwieram  XXV

sesję Rady Miejskiej VII kadencji”, po czym przywitał przybyłe na posiedzenie osoby.

Prowadzący  obrady,  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  ilość  obecnych

radnych  na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania

prawomocnych uchwał.

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad XXV sesji.

Przewodniczący Rady zaproponował zmianę porządku obrad poprzez umieszczenie
punktu  pn.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  nadania  tytułu  „Honorowy Obywatel  Miasta
Zabłudów” w punkcie 3.

Wniosek został przez Radę przyjęty jednogłośnie.
Po  uwzględnieniu  wcześniej  przyjętego  wniosku,  porządek  obrad  przedstawiał  się

następująco:

1. Otwarcie;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  „Honorowy  Obywatel  Miasta

Zabłudów”
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji;
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  

a zwłaszcza z wykonania uchwał Rady;
6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  a  zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady; 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego;



8. Podjęcie  uchwały  w sprawie  organizacji  transportu  publicznego  na  terenie  Gminy
Zabłudów;

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  cen  za  usługi  przewozowe  w  publicznym
transporcie  zbiorowym w zakresie  zadania  o  charakterze  użyteczności  publicznej  
w gminnych autobusowych przewozach pasażerskich na terenie Gminy Zabłudów;

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  części  terenów  w  obrębie  wsi  Kuriany,  gmina
Zabłudów; 

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  oceny  zasobów pomocy społecznej  Gminy
Zabłudów za 2016;

12. Informacja  o  działalności  Miejskiego  Ośrodka Pomocy Społecznej  w Zabłudowie  
w 2016 roku;

13. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi
opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  
z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania;

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zabłudów;
15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  wieloletniej  prognozie  finansowej  Gminy

Zabłudów;
16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  zarządzenia  poboru

niektórych należności  w drodze  inkasa,  określenia inkasentów oraz wynagrodzenia
za inkaso;

17. Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany planu pracy stałych  komisji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie na 2017 rok;

18. Przyjęcie protokołów z kontroli Komisji Rewizyjnej;
19. Interpelacje i zapytania radnych;
20. Wolne wnioski; 
21. Zamknięcie obrad

Porządek  obrad  z  uwzględnieniem  przyjętych  zmian  został  przez  Radę  przyjęty
jednogłośnie.

Rada przystąpiła  do uroczystego nadania tytułu Honorowego Obywatela  Miasta
Zabłudów Panu Janowi Leończukowi.

Przewodniczący Rady poprosił burmistrza o wygłoszenie laudacji.
Laudacja stanowi załącznik do protokołu.

Rada  Miejska  w  Zabłudowie  w  wyniku  głosowania  14  głosów  „za”  podjęła
uchwałę  nr  XXV/223/2017  w  sprawie  nadania  tytułu  „Honorowy  Obywatel  Miasta
Zabłudów”.

Przewodniczący  Rady  wręczył  panu  Janowi  Leończukowi  akt  nadania
honorowego obywatelstwa.



Pan  Jan  Leończuk  przyjął  gratulacje  od  burmistrza  oraz  pozostałych  osób
obecnych na sesji rady Miejskiej w Zabłudowie, po czym podziękował za wyraz uznania
jego  działalności  na  rzecz  gminy  Zabłudów,  jakim  jest  nadanie   honorowego
obywatelstwa.

Protokół z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Zabłudowie z dnia  29 marca 2017r
został  przez  Radę  przyjęty  w  wyniku  głosowania  13  głosów  „za”,  1  głos
„wstrzymujący”.

Informacja przewodniczącego Rady

Przewodniczący Rady przedstawił informację w sprawie działań podejmowanych 
w okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej  sesji,  po  czym
poinformował,  że  podjęte  uchwały  zostały  przekazane  do  organów  nadzoru  
i publikacji.

W okresie międzysesyjnym przewodniczący brał udział  w pracach stałych Komisji
Rady.  Pan  Maciej  Rogucki  poinformował  o  spotkaniach  z  burmistrzem  
i  mieszkańcami  w  sprawie  budowy  przedszkola.

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym a zwłaszcza 
z wykonania uchwał Rady

Burmistrz  poinformował  o  postępowaniach  przetargowych.  W  okresie
międzysesyjnym  ogłoszono  przetarg  na  wykonanie  dokumentacji  projektowo  –
kosztorysowej z podziałem na następujące zadania:

• Zadanie  1  –  wykonanie  dokumentacji  projektowo  kosztorysowej  przebudowy
jednostronnego chodnika w drodze gminnej nr 106881B ulica we wsi Protasy, 

• Zadanie  2 – wykonanie dokumentacji  techniczno – kosztorysowej odwodnienia
drogi  gminnej  nr  1006853B  Rafałówka  –  Zacisz  –  Zajezierce  –  Kamionka  
– Płoskie – Borowiki – droga powiatowa, 

• Zadanie  3  –  wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowej  przebudowy
drogi  Zabłudów  –  Pasynki  –  Kudrycze  w  zakresie  drogi  gminnej  gruntowej  
o nr 106863B, 

• Zadanie 4 – wykonanie dokumentacji projektowo kosztorysowej budowy drogi na
działkach nr geod. 15/6, 15/9 w obrębie geod 21 Zabłudów, 

• Zadanie  5 –  wykonanie dokumentacji  projektowo kosztorysowej budowy drogi
Kamionka - Borowiki - Płoska- Protasy na działkach geod. 347, obręb Kamionka,
obręb Płoskie 317, obręb Borowiki 154/1, obręb Protasy.

Podpisano umowę z wykonawca remontu pomieszczeń piwnicznych w Zespole Szkolno
– Przedszkolnym w Zabłudowie.



Z powodu odwołania się przez jednego z oferentów do Krajowej Izby Odwoławczej, nie
rozstrzygnięto przetargu na bieżące utrzymanie dróg.

Zlecono wykonanie programu funkcjonalno – użytkowego na bazie, którego określone 
zostanie zamówienie na  zaprojektowanie i wykonanie ulicy Manteufla w Zabłudowie.

Ponadto burmistrz poinformował i końcowym etapie uzgodnień  w sprawie realizacji 
zadań inwestycyjnych w Kurianach oraz w Zabłudowie przy budowie zjazdu z DK nr 19 
w stronę planowanych terenów inwestycyjnych.

Rada przystąpiła do rozpatrywania i podejmowania uchwał.

Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego przedstawił
zastępca burmistrza.

Pozytywna opinię  do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Uchwała nr XXV/224/2017 została przez Radę podjęta jednogłośnie (14 głosów
„za”).

Kierownik  Lech  Krzymiński  omówił  projekt  uchwały  dotyczący   organizacji
transportu  publicznego  na  terenie  Gminy Zabłudów.  Wyjaśnił  mianowicie,  iż  podjęta
uchwała umożliwi ogłoszenie przetargu na organizacje usług dowozu uczniów do szkół
w  tym  transportu  publicznego.  W   porównaniu  do  obecnie  funkcjonującego  systemu
zmiana  dotyczyć  będzie  liczby  linii  obsługujących  transport  publiczny  w  gminie
Zabłudów. Ilość autobusów zwiększy z pięciu do siedmiu.

Pozytywną  opinię   do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Planowania  i  Finansów.
Komisja przyjęła wniosek o rozszerzenie linii:

• Nr 1 o miejscowość Tatarowce,

• Nr 4 o miejscowość Kolonia Krynickie,

• Nr 7 o miejscowość Folwarki Małe.

Wniosek o rozszerzenie linii nr 1 o miejscowość Tatarowce został przyjęty przez
Rade jednogłośnie.

W  dyskusji  nad  w/w  wnioskiem  kierownik  Referatu  Gospodarki  Komunalnej
przekonywał,  że  rozpatrywany  projekt  uchwały  ma  na  celu  ustalenie  linii,  a  nie
przystanków,  w  związku  z  tym  nie  zachodzi  potrzeba  wymieniania  w  przystanków



usytuowanych  na koloniach. Trasa przejazdu autobusów będzie przedmiotem osobnych
uzgodnień i uchwał.

Sekretarz gminy zwróciła uwagę radnych na fakt, iż w spisie miejscowości nie ma takich
wsi jak Kolonia krynickie i Kolonia Folwarki  Małe. 

Radny Jan Borowski i radny Adam Regucki apelowali o ustalenie linii autobusów w taki
sposób aby nie pomijały one kolonii często położonych przy innych drogach niż drogi
prowadzące do wsi (Kolonia Krynickie, Kolonia Folwarki Małe). Radni wycofali swoje
wnioski zgłoszone na Komisji Planowania i Finansów o rozszerzenie linii nr 4 i 7.

Radny  Paweł  Dobiecki  zwrócił  uwagę  na  fakt,  iż  linia  komunikacyjna  nr  1  jest
obsługiwana przez mały BUS szkolny i poza uczniami nikt  z tego transportu nie może
skorzystać z powodu braku miejsc.

Radny Adam Regucki  pytał  o  możliwość  przedłużenia w nowym roku szkolnym linii
komunikacyjnej na kolonię Folwarki Małe.

Burmistrz  na  wstępie  zauważył,  że  rozpatrywana  uchwała  dotyczy  przebiegu  linii
komunikacyjnych. Rodzaj transportu będzie podyktowany różnymi uwarunkowaniami w
tym  drogowymi  i  ilością  pasażerów.  Zwrócił  uwagę  radnych  na  konieczność  takiej
organizacji tras, aby dzieci mogły dotrzeć do szkół  na czas.

Uchwała nr XXV/225/2017 została przez Radę podjęta jednogłośnie (14 głosów „za”).

W kolejnym punkcie obrad Rad rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie ustalenia
cen za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o
charakterze użyteczności publicznej.

Referujący  –  pan  Lech  Krzymiński  poinformował,  że  uchwała  ma  na  celu
ustalenie maksymalnych cen biletów:

• jednorazowych w obrębie jednej linii  w wysokości 5 zł,

• miesięcznych w obrębie jednej linii  w wysokości 150 zł.

Ceny biletów są ustalane z myślą o pasażerach innych niż uczniowie dojeżdżający do
szkół położonych na terenie gminy Zabłudów

Pozytywna opinię  do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Uchwała nr XXV/226/2017 została przez Radę podjęta jednogłośnie (14 głosów „za”).



Zastępca  burmistrza-  Wiesław  Dąbrowski  przedstawił  założenia  uchwały  w
sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego części terenów w obrębie wsi Kuriany, gmina Zabłudów.

Pozytywna opinię  do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Radny  Mirosław  Galicki  w  swoim  wystąpieniu  poinformował  radnych,  że
ustalona dla Kurian w Studium z 2005 roku strefa urbanizacji  „A” poprzedzona została
licznymi wnioskami mieszkańców. Strefa ta przewiduje na określonym obszarze rozwój
budownictwa  mieszkaniowego  z  uwzględnieniem  usług  nieuciążliwych.  Radny
zauważył,  że w Kurianach w szybkim tempie przybywa domów jednorodzinnych, a na
wiele  działek  w  tym  te  sąsiadujące  z  planowanymi   kurnikami  zostały  już  wydane
decyzje o warunkach zabudowy. Reasumując radny przekonywał, ze uchwalenie planu
miejscowego dla Kurian jest konieczne po to by zachować charakter zabudowy i funkcję
osadniczą w tej miejscowości. 

W dyskusji  głos  zabrali  także przedstawiciele  społeczności  wsi  Kuriany w tym
Stowarzyszenia Bardzo  Aktywna Wieś Kuriany,  którzy  apelowali  o  uchwalenie planu
miejscowego dla wsi Kuriany.

Radna  Teresa  Teofilewicz  przyznała,  iż  plan  miejscowy  jest  niewątpliwie
potrzebny Kurianom, nie mniej jednak miała wątpliwości co do kosztów sporządzenia
takiego  opracowania.  Zauważyła,  że  miejscowości  tej  zaplanowana  została  do
wykonania w latach 2017 – 2018 bardzo kosztowna inwestycja, na którą gmina będzie
musiała zaciągnąć kredyt. Radna zadała pytanie dotyczące kosztów  sporządzenia planu
miejscowego oraz możliwości finansowych gminy w kontekście jego sfinansowania.

Radny  Paweł  Dobiecki  stwierdził,  że  zgadza  się  z  wnioskiem mieszkańców w
sprawie  uchwalenia  planu  miejscowego  dla  Kurian,  jednakże  przypomniał,  że  na
poprzednich posiedzeniach burmistrz mówił o tym, że opracowywanie planu dla dużych
obszarów jest zbyt dużym obciążeniem finansowym dla gminy. Jeżeli już zdecydowano
o  opracowaniu  planu  dla  Kurian,  to  dlaczego  pominięte  zostały  sołectwa  Halickie  i
Białostoczek,  w  których  przedsiębiorczość  i  osadnictwo  rozwija  się  równie  prężnie.
Ponadto  radny  pytał  o  powody  dla,  których  w  projekcie  obszaru  do  objęcia  planem
pominięto część miejscowości Kuriany położona przy drodze krajowej nr 19 o pow. ok.
30  ha.  Radny  nadmienił,  że  mieszkańcy  wnioskowali  o  objęcie  planem  miejscowym
całych Kurian.

Pan Wiesław Dąbrowski wyjaśnił, że wykonanie opracowania planu miejscowego
dla miejscowości Kuriany będzie rozłożone na 2,3 etapy i rozłożone w czasie na 2,3 lata.
Opracowanie planu dla  całej  miejscowości jest niemożliwe ze względów technicznych
(zbyt  duże mapy).  W pierwszym etapie zostanie  opracowany plan  na zachodnią część
Kurian.  Zastępca  burmistrza  stwierdził,  że  w  kwestii  opracowywania  i  uchwalania
planów miejscowych należy działać  sukcesywnie i  planowo. Nawiązując do pytania o
powody, dla których nie objęto planem obszaru przy DK 19  stwierdził,  że wskazując



kolejne obszary można piętrzyć potrzeby w zakresie prac planistycznych. Wyjaśnił, że
przed przedłożeniem projektu zakresu planu miejscowego radzie , wniosek mieszkańców
o  jego  uchwalenie  został  poddany  analizie  urbanistycznej,  w  której  wykazano,  że
Dodał,  że  obecnie  Urząd  pracuje  nad  trzema  planami  miejscowymi  co  wiąże  się  z
dużymi  nakładami,  czasu,  pracy  oraz  kosztów.  Cena  opracowania  planu  zostanie
ustalona w zapytaniu ofertowym.

Uchwała nr XXV/228/2017 została przez Radę podjęta  w wyniku głosowania 12
głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące”

W kolejnych punktach obrad Rada rozpatrzyła projekty uchwał dotyczące:

• przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zabłudów za 2016;

• zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,

Projekty  uchwał  omówił  Kierownik  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w
Zabłudowie – Piotr Torbicz.

Pozytywne opinie do w/w projektów uchwał wydała Komisja Kultury, Zdrowia i
Oświaty.

Uchwała nr XXV/229/2017 została przez Radę podjęta jednogłośnie (14 głosów
„za”).

Uchwała nr XXV/230/2017 została przez Radę podjęta jednogłośnie (11 głosów
„za”).

Kontynuując obrady Rada w głosowaniu 11 głosów „za” (jednogłośnie) przyjęła
informację  o  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Zabłudowie  w
2016 roku. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Zabłudów  na  2017  rok
omówiła skarbnik gminy.

Pozytywna opinię  do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

W dyskusji nad projektem uchwały głos kolejno zabierali:



Radna  Teresa  Teofilewicz   oznajmiła,  że  od  początku  popierała  inwestycje  w
Kurianach  i  rozumie  potrzebę  zagospodarowania  terenów  podmiejskich.  Następnie
zwróciła się z pytaniem o to, dlaczego przy realizacji tego zadania gmina musi ponosić
tak duże  koszty  własne? Nadmieniła,  iż  początkowo była  mowa o tym, że  zadanie  to
będzie dofinansowane w 80 %. Obecnie mówi się o tym, że to koszty własne wyniosą
70%. Pytała, czy gminę stać na taka inwestycję. Wyraziła obawę, że pozostałe sołectwa
w gminie Zabłudów będą niedoinwestowane.

W odpowiedzi na powyższe pytania burmistrz wyjaśnił,  że jednym z projektów
realizowanych  w  ramach  BOF  jest  przebudowa  ulicy  w  Kurianach.  Inwestycja  jest
realizowana  w  ramach  osi  priorytetowej  dotyczącej  gospodarki  niskoemisyjnej  i  w
końcowym  efekcie  należy  włączyć  Kuriany  do  Białostockiej  Linii  Komunikacyjnej.
Dofinansowanie  tego  zadania  obejmuje  85%  kosztów  kwalifikowanych.  Koszty
niekwalifikowane nie mogą być objęte dofinansowaniem i są w całości ponoszone przez
inwestora.  W  inwestycji  obejmującej  miejscowość  Kuriany  kosztami
niekwalifikowanymi  są  koszty  związane  z  przebudowa  wodociągu  i  budową  sieci
kanalizacyjnej.  Wartość  zadania  wstępnie  szacowano  na  ok.  6  –  7  milionów.  Po
sporządzeniu  kosztorysów wartość  projektu  została  urealniona  i  wynosi  11  milionów
złotych. Burmistrz przyznał, że sytuacja jest bardzo trudna,  wyraził jednak przekonanie,
iż przebudowa drogi w Kurianach jest konieczna, gdyż bez wsparcia z zewnątrz będzie
nie możliwa do wykonania inwestycja o takim rozmiarze.

Przewodniczący Rady zapytał o koszt i strukturę dofinansowania zadania polegającego
na  uzbrojeniu  terenów inwestycyjnych  w  Zabłudowie.  Ponadto  radny  pytał  o  to,  czy
firma Samasz uzyskała ze strony gminy jakieś zwolnienia w podatku?

Burmistrz  poinformował, że koszt zadania to ok. 5 milionów złotych. Dofinansowanie
dla  terenów inwestycyjnych  wyniesie  ok.  90%.  W  przypadku  przebudowy DK  19   i
budowy  zjazdu  dofinansowanie  będzie  o  wiele  niższe.  Burmistrz  przyznał,  że  wciąż
zabiega o jego zwiększenie. Przypomniał,  że na lutowej sesji  informował o uzyskaniu
dodatkowego  1  miliona  dofinansowania  na  to  zadnie.  Kontynuując  burmistrz
poinformował, że firma Samasz położona jest w suwalskiej podstrefie ekonomicznej i z
tego tytułu osiąga korzyści w podatku od osób prawnych. Dodał,  że nie podejmowano
żadnych  działań  dążących  do  obniżenia  podatku  od  nieruchomości  dla  tej  firmy  i
ustalenia  stawek  preferencyjnych  dla  przedsiębiorców.  Podatek  od  nieruchomości  w
przypadku firmy Samasz może wynosić ok. 700 000 zł rocznie. Burmistrz przyznał, że w
przyszłości  trzeba  będzie  musiała  rozważyć  czy  zastosować   stawki  preferencyjne  w
świetle  nakładów  poniesionych  na  uzbrojenie  terenów  inwestycyjnych  i  kredytów
zaciągniętych  na  ten  cel.  Nadmienił,  że  gmina  będzie  musiała  podjąć  działania
zmierzające do pozyskania firm, które będą zainteresowane prowadzeniem działalności
na uzbrojonych terenach inwestycyjnych w Zabłudowie.

Radny Wiesław Czajkowski pytał o to czy z powodu dużych wydatków Kurianach może
być nie wykonana przebudowa drogi Halickie – Białostoczek.



Burmistrz oznajmił, że zarezerwowana na zadaniu w Halickich kwota 200  000 zł z całą
pewnością będzie niewystarczająca i trudno powiedzieć jak dalej  potoczy się sytuacja.
Dodał,  że  złożony  został  do  Starostwa  wniosek  ZRID  w  sprawie  naliczenia
odszkodowań. Burmistrz zauważył, że do budżetu wprowadzono zbyt  dużą ilość zadań
w stosunku do możliwości przerobowych.

Radny  Jan  Borowski  zwrócił  się  z  pytaniem  to,  czy  w  przypadku  jakichś
nieprzewidzianych wypadków gmina może jeszcze zaciągnąć kredyt?

Skarbnik gminy stwierdziła,  że  niewiadomo, czy gmina będzie  miała  taką możliwość.
Zwróciła  uwagę  radnych  na  fakt,  że  wydatki  na  inwestycje  stanowią  ponad  37%
wydatków  z  budżetu.  Jest  to  pozytywny  akcent  pomimo  dużej  kwoty  w  tym  13%
dochodów bieżących jest przeznaczonych na inwestycje

Radny  Paweł  Dobiecki  stwierdził,  że  burmistrz  opracował  ambitny  budżet,  jednak  w
przypadku, gdy środki z budżetu zostaną skierowane na Kuriany, to co się stanie z reszta
zadań  wymienionych  w  załączniku  inwestycyjnym?  Dodał,  że  gmina  będzie  miała
olbrzymi dług.

Burmistrz  po  raz  kolejny  stwierdził,  że  bez  pomocy  z  zewnątrz  gmina  nie  byłaby  w
stanie  przeprowadzić  w  Kurianach  inwestycji  o  takim rozmiarze.   Na  każde  z  zadań
inwestycyjnych jest w budżecie zabezpieczona jakaś kwota.  Inwestycji w Kurianach nie
można  rozłożyć  na  kilka  lat  ponieważ  należy  wykorzystać  środki  unijne.  Instytucja
zarządzająca środkami unijnymi narzuca harmonogram konkursów i gminy muszą się do
niego dostosować.  Ponadto  przypomniał,  że  nie  wszystkie  pomysły  na  bazie,  których
zbudowano budżet na 2017 rok są jego autorstwa. Pan Adam Tomanek odesłał radnego
do  lektury  lutowego  wydania  miesięcznika  „Zabłudów  i  Okolice”,  w  którym
szczegółowo omówił konstrukcje tegorocznego budżetu.

Radny  Maciej  Rogucki  zauważył,  że  w  bieżącym  roku  nastąpiła  w  budżecie  gminy
kumulacja  wydatków,  w  kolejnym  nastąpi  kumulacja  zwrotów  i  tzw.  Wolne  środki
można będzie przeznaczyć na inne zadania.

Uchwała nr XXV/232/2017 została przez Radę podjęta  w wyniku głosowania 10
głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące”

W kolejnym punkcie obrad Rada rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie zmian w
wieloletniej prognozie finansowej.

Pozytywna opinię  do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Uchwała nr XXV/233/2017 została przez Radę w wyniku głosowania 10 głosów
„za”, 1 głos „wstrzymujący”.



Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  zarządzenia  poboru
niektórych należności  w drodze  inkasa,  określenia  inkasentów oraz  wynagrodzenia za
inkaso omówiła inspektor Joanna Jakoniuk.

Pozytywna opinię  do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

Uchwała nr XXV/227/2017 została przez Radę podjęta jednogłośnie (14 głosów
„za”).

W kolejnym punkcie obrad Rada, na wniosek Przewodniczącej Komisji Kultury,
Zdrowia i Oświaty wprowadziła zmianę do planu pracy tej komisji.

Uchwałę nr XXV/231/2017  podjęto jednogłośnie.

Rada przystąpiła do przyjęcia proto0kołów z kontroli Komisji Rewizyjnej

Protokół z kontroli problemowej:

• wydatkowania  środków  budżetowych  na  działalność  przedszkolną  w  2015
rokuzostał przyjęty w wyniku głosowania  13 głosów „za”,

• wydatkowania środków budżetowych na zajęcia pozalekcyjne w 2015 roku został
przyjęty w wyniku głosowania  13 głosów „za”,

• wydatkowania środków budżetowych na bieżące  utrzymanie  dróg w 2016 roku
został przyjęty w wyniku głosowania  12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący.

Interpelacje i zapytania radnych
Przewodniczący Rady poinformował, że pisemne interpelacje do biura Rady nie

wpłynęły. 
W  trakcie  obrad   interpelację  w  sprawie  funkcjonowania  oczyszczalni  oraz

porządku  w  Parku  Zamkowym  w  Zabłudowie  zgłosiła  grupa  radnych:  Agnieszka
Dołegiewicz, Maciej Rogucki, Piotr Charyło, Krzystof Rusiłowicz. 

Radny  Piotr  Charyło  zgłosił  interpelację  w  sprawie  opracowania  dokumentacji
kosztorysowo-projektowej  na  odcinek  ul.  Surażskiej  -  Św.  Rocha  oraz  planowego
przetargu na budowę nawierzchni łącznika ulic Surażska - Św. Rocha – Kalwińska.

Przewodniczący  Rady  poprosił  zatem  o  kierowanie  ustnych  zapytań  do
burmistrza.



Radny Piotr Charyło zgłosił zapytanie w sprawie wyrównania drogi w Solnikach do
nr 44, gdzie mieści się teatr  Siedlisko Kultury. Do wniosku o naprawę drogi do teatru
przychyliła się także radna Teresa Teofilewicz;

Radna Agnieszka Dołegiewicz zgłosiła zapytania:

• w  sprawie  zaniedbanych  i  opuszczonych  budynków,  które  zagrażają
bezpieczeństwu, 

• w sprawie  możliwości  budowy i  naprawy chodnika  przy  ul.  Muchawieckiej  w
Zabłudowie;

Radny Jan Borowski zgłosił zapytania:

• w  sprawie  podejmowanych  kroków  zmierzających  do  zakupu  agregatu  do
hydroforni w Krynickich 

• w sprawie naprawy drogi „Zagumiennej „w Rzepnikach;

Radny Adam Regucki zgłosił zapytania:

• w sprawie możliwości ograniczenia przejazdu ciężarówkom o dużej ładowności
poruszających się drogą Folwarki Małe – Folwarki Wielkie,

• w sprawie przywrócenia przystanku w Folwarkach Tylwickich.

Wolne wnioski
Radny  Paweł  Dobiecki  wnioskował  o  realizacje  zadania  w  ramach  funduszu

sołeckiego w m. Kamionka, gdzie należy ułożyć płyty przy zjeździe z drogi. Dodał, że
płyty takie dostępne sa w Karbonie.

Zamknięcie obrad

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich
zamknięcia  cytując  formułę  „Zamykam  obrady  XXV  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie VII kadencji samorządu”

Projekty  uchwał  wraz  uzasadnieniem  oraz  podjęte  uchwały  zostały  włączone  
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XXV  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.

Protokolant: Joanna Jakoniuk



                                                             
                                                                   


